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Mieheni Jean-Pierre ja minä pidämme pöyristyttävänä lakiehdotusta viinien etämyynnin 

kieltämiseksi internetin välityksellä. 

 

Kielto olisi mielestämme suuri askel taaksepäin Suomen gastronomiakulttuurille ja elämänlaadulle, 

joihin kaikilla suomalaisilla tuli olla oikeus.  

 

Ensinnäkin, koska vain tämänkaltainen kaupankäynti mahdollistaa tutustumisen pientuottajien 

tarjontaan. Alko tarjoaa suurelta osin vain suurten tukkukauppiaiden viinejä, jotka ovat mitään 

sanomattomia eivätkä tyydytä hyvän viinin ystävän makuvaatimuksia. Tämä on haitallista 

nimenomaan pientuottajille; suuret tuottajat hyötyvät ja pienet jätetään selviytymään yksin! 

 

Toiseksi, Suomessa gastronomia ja aterioiden kanssa nautittavien viinien laatu ja monipuolisuus 

kohottavat elämänlaatua. Ja Alko näyttää olevan kykenemätön tarjoamaan laatuviinejä: viinit ovat 

joko llian nuoria nautittavaksi heti tai liian kalliita. 

 

Yhteiskunnalliset tai terveydelliset argumentit eivät myöskään tue tämän lain eteenpäin viemistä: 

tilastot osoittavat selvästi, että ne henkilöt, joille alkoholin nauttiminen on liiallista, juovat 

pääasiassa olutta ja vahvoja alkoholijuomia, eivät viinejä. Viinin internettimyynnin kieltäminen 

viinien harrastajilta tuskin  saa näitä ongelmajuojia kaidalle tielle. 

 

Tasaisin välein maan päättäjät näyttävät olevan huolissaan ”aivovuodosta”; pätevät suomalaiset 

jättävät maan voidakseen nauttia mukavammasta elämästä muualla. 

 

Sanomattakin on selvää, että jos Suomessa elämänlaatu jatkaa heikkenemistään mm. lakiehdotuksen 

esittämällä tavalla, aivovuoto tulee vain kiihtymään tulevaisuudessa. 

 

Tasaisin välein maan päättäjät ovat huolissaan Suomen vetovoimasta; lakiehdotus vie Suomea 

kulttuurillisesti takaisin päin monta vuosikymmentä, ja se tuskin tekee maasta houkuttelevampaa! 

 

Lopuksi, tietyt suomalaiset päättäjät tuntuvat sekoittavan viinin kulutuksen ja alkoholin kulutuksen. 

Viini ei ole ”normaalia alkoholia”, sellaista joksi alkoholi Suomessa mielletään. Viini on aterian 

kanssa nautittava juoma ja voidaan nähdä pikemminkin elintarvikkeena. 

 

Voisin listata vielä monta muutakin asiaa suomalaisesta elämänlaadusta, gastronomiasta ja 

viininkulutuksesta Suomessa, mutta siitä ehkä myöhemmin. 

 

Lopullista päätöstä odotellessa haluamme näin ilmaista tyytymättömyytemme tätä lakiehdotusta 

kohtaan, joka veisi Suomen takaisin Kieltolain ajan surullisiin vuosiin. 

 

Kunnioittaen, 

Teija Sandholm-Frigo 

   +358 505391938 


